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Vedrørende L 171 - Forslag til lov om ændring af lov om lån til betaling af ejendomsskat-

ter, ejendomsvurderingsloven og forskellige andre love (Indefrysning af stigninger i 

grundskylden for 2018-2020, forsigtighedsprincip ved fastsættelse af beskatningsgrundlag 

for grundskyld, dækningsafgift af erhvervsejendomme og ejendomsværdiskat m.v.). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 2 af 14. marts 2018. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Jesper Petersen (S). 
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Spørgsmål 

Vil ministeren bekræfte, at implementeringen af det nye ejendomsvurderingssystem fort-

sat forventes at holde tidsplanen? 

 

Svar 

Udviklingen af det nye ejendomsvurderingssystem skal give boligejerne bedre og mere 

retvisende ejendomsvurderinger.  

 

Udviklingen af de nye ejendomsvurderinger har fra starten været underlagt en ambitiøs 

tidsplan og har af Statens It-projektråd været karakteriseret som et højrisikoprojekt, der 

bl.a. har været kendetegnet ved en stor kompleksitet og mange afhængigheder. 

 

Udviklingen af det nye ejendomsvurderingssystem er kommet langt, og programmet er 

samlet set i god fremdrift. Der er dog konstateret en række udfordringer og risici ved ud-

viklingen og implementeringen af de nye ejendomsvurderinger, der har afstedkommet et 

behov for at trykprøve tidsplanen, som jeg orienterede partierne bag Forlig om et nyt ejen-

domsvurderingssystem om på et møde den 25. januar 2018. Dette arbejde pågår stadig og for-

ventes afsluttet i foråret 2018. 

 

Jeg vil indkalde partierne bag Forlig om et nyt ejendomsvurderingssystem til et nyt møde og ori-

entere dem om resultatet af arbejdet, så snart det er afsluttet. 

 

 


